
پرســـپولیس در هفته اول رقابت های لیگ برتر نتوانست 

بازی چندان دلچسبی را مقابل آلومینیوم اراک ارائه دهد و 

یکی از نکاتی که در بازی سرخپوشان به چشم آمد زهردار 

نشان ندادن این تیم در خط حمله و از آن مهم تر ناتوانی 

در موقعیت سازی بود که البته تیم یحیی همیشه مشکل 

دوم را مقابل تیم های مجتبی حسینی داشته است. 

در چنین شرایطی یحیی مشکل اصلی تیمش را نداشتن 

مهاجم ششـــدانگ دانسته و باشگاه پرسپولیس را تحت 

فشـــار گذاشته تا برای این پست بازیکن مدنظرش را 

جذب کنند. این درحالی اســـت که رضا درویش 

به چند دلیل مخالف جـــذب مهاجم خارجی 

با کیفیت مهاجمان قبلی در تیمش اســـت. 

هرچند به نظر می آید این 

بار هـــم درویش 

مجبور خواهد 

شد مقابل 

خواســـته سرمربی تیمش کوتاه بیاید و بازیکن مدنظر او 

را به خدمت بگیرد. یحیی حداقل در این چند ســـاله در 

پرســـپولیس نشان داده که اگر در هر مقطعی بازیکنی را 

که می خواهد جذب نشود بعد از هر بازی که تیمش نتیجه 

نگرفته این موضوع را بهانه کرده و مانند چماق روی ســـر 

مدیریت باشگاهش کوبیده است. اتفاقی که بارها آن را 

در چند سال اخیر در پرسپولیس شاهد بوده ایم. 

بی اعتمادی به سرمربی
پرســـپولیس در دوران یحیی مهاجمـــان زیادی در خط 

حمله بـــه خدمت گرفته که معمولا کمترین 

کارایی را در این تیم داشـــته اند. 

از آنتونی اســـتوکس گرفته تا 

اوساگونا، شیرزاد تمیروف، 

یورگن لوکادیا، شیخ دیاباته 

و لئانـــدرو پریـــرا نفراتی 

هستند که یحیی در مقاطع 

مختلـــف از مدیریـــت وقت 

باشـــگاه خود خواست آنها را 

به خدمت بگیرد. در این میان 

فقـــط لوکادیا از نظر فنی 

توانســـت در پرسپولیس 

بدرخشـــد که او هم بعد 

از 11 هفتـــه یک بـــاره 

ایران را تـــرک کرد. این 

نفرات هریک هزینه های 

سنگین مالی روی دست 

باشـــگاه پرســـپولیس 

گذاشـــتند تا جایی که 

حالا مدیریت این باشگاه 

قصـــد دارد جلوی این 

ریخت و پاش هـــا را 

بگیـــرد. در همین 

فصل گذشته وقتی 

باشگاه پرسپولیس 

با رقمی حدود 1.5 میلیون دلار به خواسته یحیی، لوکادیا 

را به خدمت گرفت، این مربی یک باره خواهان جذب شیخ 

دیاباته هم شد. در همین راستا باشگاه پرسپولیس از طرق 

مختلف ازجمله لیگ ستارگان قطر و مدیران وقت باشگاه 

استقلال راجع به دیاباته استعلام گرفتند و برایشان محرز 

شـــد که این بازیکن دردی کهنه در همسترینگش دارد تا 

حدی که نمی تواند چندمتر به عقب بدود. بااین حال یحیی 

اصـــرار کرد که او را برای تیمش می خواهد و باشـــگاه هم 

مجبور به عقد قرارداد 375 هزار دلاری با این بازیکن شد؛ 

بازیکنی که درطول فصل به هیچ عنوان به کار پرسپولیس 

نیامد و در آخر هم جدا از اینکه دستمزدش را گرفت، مبلغ 

25 هزار دلار هم به عنوان پاداش طلبکار است. بعد از این 

خرید ناموفق و رفتن ناگهانی لوکادیا، یحیی خواهان جذب 

لئاندرو پریرا شد. این در شرایطی بود که مدیریت باشگاه 

پرسپولیس اصرار داشت با وجود عیسی آل کثیر و مهدی 

عبدی و حتی دیاباته دیگر برای یک نیم فصل مهاجم جدید 

نیاز ندارند. این بار هم یحیی حرفش به کرســـی نشست و 

او نه تنها پریرا را برای تقویت تیمش به خدمت گرفت، بلکه 

خواهان عقد قرارداد یک ساله ونیمه با این بازیکن شد. یک 

انتقال ناموفق دیگر که باعث شده باشگاه پرسپولیس در 

این زمینه نسبت سرمربی خود بی اعتماد شود. 

عدم اعتماد یح�یی به عبدی
مدیرعامل پرســـپولیس چند هفته پیش بود که مدعی 

شد تیمش با داشتن نفراتی چون شهاب زاهدی، مهدی 

عبدی، محمد عمری و امید عالیشاه دلیل ندارد به دنبال 

مهاجم خارجی برای نشستن روی نیمکت تیمش باشد. 

درواقع این جمله درویش کنایه ای به سرمربی تیمش بود 

که وقتی قرار است بازیکن خارجی را مثل دیاباته و پریرا 

روی نیمکت بنشـــاند، بهتر اســـت به مهاجمان داخلی 

اعتماد کند. این اظهارنظر درویش چندان به مذاق برخی 

هواداران پرســـپولیس هم خـــوش نیامد و آنها همچنان 

خواســـتار مهاجم با کیفیت خارجی برای تیم شان بوده 

و هســـتند. در همین راستا یحیی در مصاحبه های خود 

همچنان از نیاز تیمش به مهاجم هدف صحبت کرد. نکته 

جالب توجه اینکه در بازی هفته اول پرســـپولیس مقابل 

آلومینیوم، یحیی حتی از عبدی که تخصصی ترین مهاجم 

نوک تیمش است هم استفاده نکرد تا بی اعتمادی اش به 

او را نشان دهد. درواقع هدف یحیی از این اقدام این بود 

که به درویش نشان دهد به عبدی اعتقاد و اعتمادی ندارد 

و باشـــگاه را نیز تحت فشار قرار دهد تا مهاجم مدنظرش 

را جذب کنند. 

کنار گذاشتن یک بازیکن
تا پایان این ماه 

یکی دیگر از دلایلی که باعث شده درویش مخالف جذب 

مهاجم خارجی باشد، پر بودن لیست بزرگسالان تیمش 

است. او اعتقاد دارد از نظر اخلاقی درست نیست که در 

ابتدای فصل یکی از بازیکنان شان را کنار بگذارند تا جا 

برای بازیکن خارجی باز شـــود؛ چراکه در این صورت این 

بازیکن نمی تواند راهی یک تیم خوب شود و مجبور است 

راهی تیمی شود که هم جای خالی و هم در آن پست نیاز 

به تقویت داشـــته باشد. بااین حال یحیی چندان به این 

موضـــوع اهمیت نداده و حتی بازیکن مدنظرش را برای 

کنار گذاشتن از لیست انتخاب کرده است. بازیکنی که 

گفته می شـــود سینا اسدبیگی اســـت. از این جهت که 

پرسپولیس در پست او مسعود ریگی را روی نیمکت دارد 

و گولسیانی هم درصورت لزوم می تواند بازی کند. در این 

میان صحبت از بازیکنانی چون وحدت حنانوف، فرشاد 

فرجی و حتی امید عالیشاه هم مطرح بوده که درنهایت به 

نظر می آید قرعه به نام هافبک دفاعی جوان سرخپوشان 

بیفتد. البته اگر در یکی، دو بازی آینده پرسپولیس تا قبل 

از پایان فصل نقل و انتقالات )8 شهریورماه آینده( اتفاق 

خاصی رخ ندهد. 
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یحیی 2 مهاجم معرفی کرد
همان طور که انتظار می رفت یحیی گل محمدی دو مهاجم خارجی به باشگاه پرسپولیس معرفی کرد تا این باشگاه مذاکراتش 

را با این نفرات آغاز کنند و گزینه ای را که شرایطی بهتری داشت، به خدمت بگیرد. درمورد این بازیکنان اطلاعات زیادی هنوز 

به بیرون این باشگاه درز پیدا نکرده اما طبق اطلاعات دریافتی ما قیمت هریک از این نفرات خیلی بالاتر از رقمی است که 

رضا درویش برای جذب بازیکن خارجی در تیمش تعیین کرده است. درواقع مدیرعامل پرسپولیس تاکید داشته و دارد که 

برای جذب مهاجم خارجی حتما باید سقف بودجه باشگاه را رعایت کنند و از این رو بیشتر از 400 تا 500 هزار دلار در این 

مورد نمی توانند هزینه کنند. این درحالی است که گفته می شود یحیی مهاجم یک میلیون دلاری به باشگاهش معرفی 

کرده، از این جهت که اعتقاد دارد با رقمی کمتر از این نمی تواند مهاجم خوب برای تیمش پیدا کند. به هرحال باید دید 

باشگاه پرسپولیس در زمینه جذب بازیکن مدنظر یحیی به چه شکل عمل خواهد کرد. هرچند این باشگاه غرق در مشکلات 

مالی است و در چنین شرایطی به سختی می تواند به جذب مهاجم یک میلیون دلاری فکر کند.

فوتبال ایران
خبر خوب برای تیم ملی

نورافکن به جام ملت ها می رسد
با مصدومیت امید نورافکن، هافبک تاثیرگذار و قدرتی تیم فوتبال سپاهان، نه تنها 

مورایس سرمربی پرتغالی این تیم دچار نگرانی شده و حالا باید در غیاب این بازیکن 

برای حدود دو ماهی تیمش را راهی میدان کند بلکه امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی 

نیز با شرایطی شبیه به مورایس از حالا نگران است؛ چراکه ممکن بود این بازیکن که 

حالا تبدیل به یکی از ارکان موفقیت تیم ملی شده و به طور ثابت در ترکیب تیم ملی 

به میدان می رود را برای جام ملت های آسیا در اختیار نداشته باشد. نورافکن که در 

اردوی ترکیه همراه با سپاهان دچار پارگی مینیسک شده و روزهای ابتدایی فصل 

همراه با تیم اصفهانی را از دست داد بلافاصله بعد از بازگشت به ایران پای خود را به 

تیغ جراحان سپرده تا هر چه زودتر به میادین بازگردد. از سوی دیگر با این مصدومیت 

اخبار متفاوتی درباره مدت زمان طول درمان و دوری نورافکن از میادین منتشر شده 

و حتی برخی عنوان کردند این بازیکن جام ملت های آســـیا را از دست خواهد داد. 

این درحالی است که برخی رسانه های اصفهانی از جمله مدیران رسانه ای باشگاه 

سپاهان بعد از این اتفاق مدعی شدند او تنها در چهار هفته ابتدایی لیگ برتر غایب 

خواهد بود. بر همین اساس نورافکن در جلسه  تمرینی هفته گذشته سپاهان که با 

حضور هواداران و رسانه ها برگزار شد حضور نداشت اما مدیر این تیم اعلام کرد دلیل 

غیبت نورافکن انجام فیزیوتراپی است. با این وجود مشخص شد مدافع سپاهانی ها 

شرایط جسمانی خوبی نداشته و پس از انجام آزمایشات  پزشکی، مینیسک زانوی وی 

پاره شده است . حالا و طبق بررسی های خبرنگار »فرهیختگان« از آنجایی که معمولا 

مصدومیت هایی که منجر به پارگی مینیسک شده با طول درمان 6 تا 8 هفته ای به 

پایان رسیده و بازیکن مصدوم درصورت انجام فیزیوتراپی و تمرینات بازتوانی منظم 

می تواند بعد از حدود 2 ماه به تمرینات تیمش اضافه شود بنابراین می توان از حالا 

این انتظار را داشت که بعد از فیفادی مهرماه یعنی خیلی زودتر از پایان نیم فصل اول 

رقابت های لیگ برتر، نورافکن به تمرینات سپاهان اضافه شده و به این ترتیب به صورت 

قطعی به جام ملت های آسیا 2023 قطر می رسد تا درصورت صلاحدید کادرفنی و 

دعوت به تیم ملی در جمع شاگردان قلعه نویی قرار گیرد. 

با مصدومیت 2 هافبک دفاعی ملی پوش

سرلک به تیم ملی نزدیک شد
باشگاه پرسپولیس برای اینکه بتواند از میلاد سرلک از اول شهریور به بعد استفاده 

کند، نیاز است که از اداره نظام وظیفه مجوز 6 ماهه دیگری بگیرد و این مجوز هم 

زمانی صادر خواهد شد که او به اردوی شهریورماه تیم ملی دعوت شود. اخیرا یحیی 

گل محمدی به این نکته تاکید داشت که درمورد سرلک همه چیز واضح و روشن است 

و اگر او به اردوی تیم ملی دعوت شود در پرسپولیس خواهد ماند، در غیر اینصورت 

باید راهی خدمت مقدس ســـربازی شود. اما در این مورد باخبر شدیم که باشگاه 

پرســـپولیس قبل از عقد قرارداد جدید با ســـرلک از سرمربی تیم ملی و فدراسیون 

فوتبال استعلام گرفته که این بازیکن چقدر شانس دعوت شدن به تیم ملی دارد. 

سرمربی تیم ملی هم تاکید داشته که سرلک در چند ساله اخیر از بازیکنانی بوده 

که همواره به تیم ملی دعوت شده و در لیست 50 نفره او برای جام ملت ها حضور 

دارد. اما جدا از این مســـاله مصدومیت دو هافبک دفاعی تیم ملی قاعدتا شانس 

ســـرلک را برای حضور در اردوی شـــهریورماه تیم ملی حسابی افزایش داده است. 

امید نورافکن قبل از آغاز فصل دچار مصدومیت از ناحیه مینیسک زانو شد که دو تا 

سه ماه دور از میادین خواهد بود. محمد کریمی هم دیگر هافبک سپاهان در بازی 

با تراکتور دچار آسیب دیدگی شده که گفته می شود او هم به اردوی شهریورماه تیم 

ملی نخواهد رسید. با این تفاصیل اگر سرلک بدشانسی نیاورد و تا آن زمان مصدوم 

نشود نامش به احتمال زیاد در لیست دعوت شدگان به اردوی تیم ملی خواهد بود. 

از باشگاه انکار از یحیی اصرار 

پرسپولیس مهاجم خارجی؛ مشکل حلنشدنی 

  گفت وگو

رقابت های والیبال نوجوانان جهان بامداد شنبه 21 مردادماه 

در حالی به پایان رسید که تیم شایسته کشورمان با شکست 

ســـه بر یک مقابل فرانسه برای ســـومین بار به مقام نایب 

قهرمانی جهان رسید. ملی پوشان شایسته کشورمان برای 

حضور در دیدار نهایی این رقابت ها موفق به کسب 7 پیروزی 

مقابل کره جنوبی، پورتوریکو، کلمبیا، نیجریه، صربستان، 

بلژیک و مجددا کره جنوبی شده بودند تا بار دیگر شایستگی 

والیبال ایران را به دنیا نشان بدهند. این در حالی است که 

ســـال 2023 برای والیبال ایران در رده های پایه با اتفاقات 

بسیار خوبی همراه بود و پیش از این تیم جوانان کشورمان 

در بحرین موفق به کسب عنوان قهرمانی جهان شده بود 

و تیم زیر 16 سال نیز به مقام قهرمانی آسیا رسیده بود تا به 

نوعی مرهمی بر نتایج نه چندان خوب تیم ملی بزرگسالان 

در لیگ ملت های والیبال باشد. روزنامه »فرهیختگان« برای 

بررسی عملکرد ملی پوشان کشورمان در مسابقات قهرمانی 

جوانان جهان با فرهاد نفرزاده ســـرمربی پیشین تیم های 

ملی والیبال به گفت وگو پرداخته که در ادامه می خوانید. 

عملکرد تیم نوجوانان کشورمان را چگونه ارزیابی کردید؟

تیم ما موفق به کسب عنوان خوبی شد. تیم ما در مرحله مقدماتی 

با کره جنوبی، پورتوریکو، کلمبیا و نیجریه همگروه بود و بازی های 

خوبی در دور مقدماتی برگزار و به پیروزی های بسیار خوبی رسید. 

تقریبا دور مقدماتی برای ما حال و هوای بازی های آماده سازی 

برای مراحل بالاتر را داشت و خوشبختانه نتایج خوبی هم گرفتیم. 

از دور دوم تقریبا بازی ها ســـخت تر شد و در مرحله یک هشتم 

نهایی مقابل صربستان بازی خیلی سختی داشتیم، اما سه بر 

دو برنده شدیم. ساختار تیم های شرکت کننده از لحاظ قوت و 

قوای تیمی در مسابقات نوجوانان یکسان نیست و صربستان تیم 

خوبی بود. در مرحله بعد خیلی راحت و قدرتمندانه بلژیک را سه 

بر صفر شکست دادیم و در مرحله نیمه نهایی حریف کره جنوبی 

شدیم که تیم قدرتمند ایتالیا را شکست داده بود. ما کره جنوبی 

را یک بار در مرحله مقدماتی شکست داده بودیم و در نیمه نهایی 

نیز خیلی خوب این تیم را ســـه بر یک شکست دادیم تا حریف 

فرانسه در دیدار فینال شویم. قبل از مسابقه نیز مشخص بود که 

فرانسه تیم قدرتمندی است که همراه با تیم ایران بدون شکست 

فینالیست شده بود. هر دو تیم به یک نسبت از شانس قهرمانی 

برخوردار بودند، اما فرانســـه بهتر از ما بازی کرد و قهرمان شد. 

درمجموع عملکرد تیم ما بسیار عالی، قدرتمندانه و با اقتدار بود 

و با اینکه نایب قهرمان شدیم نتیجه عالی بود. 

محمد وکیلی سرمربی تیم کشورمان بعد از پایان مسابقه 

عنوان کرده بود که زور تیم کشورمان به فرانسه در دیدار 

نهایی نرسید. این موضوع را قبول دارید؟

چون مســـابقات نوجوانان جهان است تقریبا تیم ها و بازیکنان 

شرایط مشابه دارند. همانقدر که فرانسه شانس برای کسب عنوان 

قهرمانی داشت، ما نیز داشتیم. فینال تک بازی است و هر تیمی 

از فرصت و موقعیت ها استفاده و برنامه ریزی بهتری داشته باشد 

می تواند برنده شود. بازیکنان و کادرفنی ما نیز از ابتدای مسابقات 

تیم فرانسه را دیده و آنالیز کرده بودند و فکر می کنم عملکرد آنها 

در دیدار نهایی بهتر و برنامه ریزی مناسبت تری نسبت به ما انجام 

داده بودند. با این حال بازی به گونه ای نبود که فرانسه یکطرفه ما 

را برده باشد و زور تیم ما نرسیده باشد. 

والیبال نوجوانان ما در تاریخ مسابقات قهرمانی جهان 

موفق به کســـب دو قهرمانی، ســـه نایب قهرمانی و سه 

عنوان ســـومی شده اســـت. تحلیل شـــما از عملکرد 

درخشان تیم های پایه در سالیان اخیر چیست؟

چند نکته را باید در نظر بگیریم. میزان جامعه آماری والیبال ما در 

رده پایه در شهرها و استان های مختلف بسیار بالا است و از این 

بابت جزء چهار، پنج کشور دنیا هستیم که در رده های سنی 9 

و 10 سال بازیکنان زیادی را در کلاس های آموزشی داریم. این 

نفرات وقتی به 14 یا 15 ســـالگی می رسند از لحاظ تکنیکی و 

مهارت والیبال در سطح بالایی قرار دارند. با توجه به ویترین بسیار 

خوبی که تیم ملی بزرگسالان در کشور ما دارد علاقه مندی به این 

رشته ورزشی بسیار زیادتر می شود و بازیکنان ما از سنین کودکی 

دوست دارند با الگو قراردادن تیم ملی بزرگسالان به حد آنها برسند 

و همین باعث می شود تیم های زیر 16 سال نوجوانان و جوانان 

نتایج خوبی را در سطح جهان و آسیا کسب کنند. والیبال در کشور 

ما نهادینه شده و پیشرفت بسیار زیادی داشته است. وقتی تیم 

ملی بزرگسالان ما جزء 10 قدرت برتر دنیاست، طبیعتا از تیم های 

نوجوانان و جوانان تغذیه می شود و بازیکنان را به شکل وارداتی 

وارد تیم ملی نمی کنیم. به همین جهت والیبال ما رشد و پیشرفت 

کرده است و می تواند در سطح نوجوانان و جوانان انتخاب های 

خوبی داشته باشد و نتایج خوبی بگیرد. 

والیبال ایران در ســـطوح پایه دســـتاوردهای خوبی در 

سال 2023 داشته، اما چرا با وجود این نتایج قابل قبول 

برخی کارشناسان دلیل افت تیم ملی بزرگسالان را عدم 

آینده نگری و جایگزینی برای ستاره های تیم ملی والیبال 

عنوان می کنند؟

به نظر من این تحلیل و مقایســـه کردن تیم های بزرگســـالان با 

تیم های پایه منطقی نیست. سرمربی تیم نوجوانان گفته زور ما 

به تیم فرانسه نرسید و این در حالی است که بازیکنان نوجوانان 

هیچ ســـابقه ای در والیبال ندارند و در این مقطع سنی وارد تیم 

شده و بعدا نیز از این رده خارج می شوند. بازیکنان رده های سنی، 

مانند بزرگسالان نیستند که بگوییم تعدادی از این بازیکنان در 

گذشته نیز عضو تیم ملی بودند. در روزهای گذشته بردیا سعادت 

و امیرحسین اسفندیار از لیست تیم ملی حذف شدند. بازیکنانی 

که چند دوره در لیگ ملت ها و حتی المپیک و قهرمانی جهان 

بازی کردند. ما در رده سنی بزرگسالان می توانیم تیم ها را با هم 

مقایسه کنیم، اما در تیم نوجوانان به دلیل حضور نسل های جدید 

این کار را نمی توانیم بکنیم و نسلی که می آید نسل جدید است. 

بـــه نظر شـــما خروجی های تیم های پایه بـــه والیبال ما 

کمک کرده است؟

صددرصد کمک کرده است. اگر خروجی ها کمک نمی کرد که 

تیم ملی والیبال ما نمی توانست در دنیا عرضه اندام کند و در قاره 

آسیا جزء دو تیم برتر باشد و تیم های دیگر با فاصله زیاد با ژاپن و 

ایران قرار داشته باشند. اینکه بگوییم در تیم های پایه کار خوب 

انجام نشـــده، درست نیست و کار پایه خوب انجام شده است. 

آنچه در مورد تیم بزرگســـالان گفته می شود بحثی است که در 

ســـه، چهار سال اخیر نتوانستیم نفرات خوب را استخراج و تیم 

خوبی بســـازیم با وجودی که استعداد زیاد وجود داشته است. 

ما می توانستیم تیم بهتری بسازیم و غیر از حاجی پور، ولی زاده 

و حسین خان زاده که سال اول حضورشان در تیم ملی بود، همه 

بازیکنان باسابقه  بودند. تیم ملی بعد از المپیک به شکلی که باید 

ساخته و پرداخته نشد. 

بسیاری از کارشناسان اعتقاد دارند قهرمانی در رده های 

پایه با موفقیت در تیم ملی بزرگسالان متفاوت است. 

این نظر صد در صد درســـت است. تیم ملی بزرگسالان دنیای 

متفاوتی با نوجوانان و جوانان است و فرمول خاصی برای ساختن 

بازیکنان دارد. اگر می خواهیم جزء قدرت های برتر دنیا باشیم باید 

با سیستمی که در دنیا بازی می شود بازی کنیم. موضوعی که 

فدراسیون والیبال بعد از مسابقات لیگ ملت ها به این جمع بندی 

رسید که نقطه ضعف هایی در کادرفنی داشتیم. اینکه چاره باید 

به چه شکلی اندیشه شود را فدراسیون باید مشخص کند. ما در 

آســـیا یا قهرمان یا نایب قهرمان می شویم، اما با این وضعیت در 

مسابقات قهرمانی جهان، المپیک و لیگ ملت ها جزء تیم های 

برتر قرار نمی گیریم. 

 در روزهای آینده مسابقات قهرمانی آسیا در ایران برگزار 

خواهد شد. به نظر شما تیم ملی می تواند در کشورمان 

به عنوان قهرمانی برسد؟

شانس شماره یک قهرمانی در مسابقات ارومیه با توجه به شرایط 

موجود تیم ایران اســـت. ژاپن حتی اگر بـــا تمام بضاعتش در 

مسابقات شرکت کند، شانس دوم قهرمانی است و هر نتیجه ای 

غیر از قهرمانی برای ما شکســـت است. باید از این فرصت به هر 

شکلی استفاده کنیم و تیم ژاپن را با حضور تماشاگران و امتیاز 

میزبانی شکست دهیم و قهرمان شویم. 

فرهاد نفرزاده در گفت وگو با »فرهیختگان«: هر نتیجه ای غیر از قهرمانی در آسیا برای ما شکست است

عملکرد نوجوانان والیبال قدرتمندانه، عالی و با اقتدار بود
  به اندازه فرانسه شانس قهرمانی داشتیم              با این وضعیت نمی توانیم جزء تیم های برتر دنیا قرار بگیریم
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